



من الشعب الياباني  
From the People of Japan

Embassy of Japan in Lebanon

February 22, 2024

## Press Release

### Japan Supports the Provision of Waste Collection Trucks to Municipalities in the Baalbek-Hermel Governorate through LOST



Japan will extend a grant to the Lebanese Organization for Studies and Training (LOST) to provide solid waste collection vehicles for the Nabi Chit and Sareen Tahta villages in the Baalbek-Hermel Governorate through the Grant Assistance for Grassroots Human Security Program (GGP). On February 22, 2024, Ambassador MAGOSHI Masayuki signed a grant contract with Dr. Rami Lakkis the General Manager of LOST.

In recent years and amid Lebanon's ongoing socio-economic crisis, the municipal resources across the country rapidly dwindled, which had severe implications on the provision of local basic services. In the Nabi Chit and Sareen Tahta villages, in particular, the financial challenges have been curtailing solid waste management efforts, and limiting waste collection, posing grave health and environmental concerns for thousands of residents. Through this initiative Japan aims to empower the municipal capacities in the two villages, by enhancing waste collection services, hence improving the living and health conditions of approximately 30,000 inhabitants.

At the signing ceremony, Ambassador MAGOSHI expressed Japan's steadfast commitment to ensure the sustainability of the services of the country's most vital sectors. For its part, LOST thanked the Japanese government for its unwavering commitment to supporting Lebanon during this challenging period. This grant represents a significant step forward in addressing the critical issue of waste management in the area.



من الشعب الياباني  
From the People of Japan

سفارة اليابان في لبنان

٢٢ شباط، ٢٠٢٤

## بيان صحفي

### تقدّم اليابان شاحنات لجمع النفايات في محافظة بعلبك الهرمل من خلال الجمعية اللبنانية للدراسات والتدريب (LOST)



ستقدّم اليابان هبة للجمعية اللبنانية للدراسات والتدريب (LOST) لتوفير شاحنات لجمع النفايات لقرية النبي شيت وسرعين التحتا في محافظة بعلبك-الهرمل عبر برنامج المساعدات الأهلية لمشاريع الأمن البشري (GGP). في ٢٢ شباط ٢٠٢٤، وقّع السفير ماغوشي ماسايوكي عقد الهبة مع د. رامي اللقيس، مدير الجمعية اللبنانية للدراسات والتدريب.

في السنوات الأخيرة، وفي خضم الأزمة الاجتماعية والاقتصادية المستمرة في لبنان، تضاعفت الموارد البلدية في أنحاء البلاد بسرعة، ما أثار بشكل كبير على توفير الخدمات الأساسية المحلية. وفي قرية النبي شيت وسرعين التحتا على وجه الخصوص، أدت التحديات المالية إلى تقليص جهود إدارة النفايات الصلبة والحد من القدرة على جمع النفايات، ما يثير مخاوف صحية وبيئية خطيرة بالنسبة لآلاف السكان. وتهدف اليابان من خلال هذه المبادرة إلى تمكين القدرات البلدية في القرية، عبر تعزيز خدمات جمع النفايات وبالتالي تحسين الظروف المعيشية والصحية لحوالي ٣٠,٠٠٠ نسمة.

وخلال حفل التوقيع، أعرب السفير ماغوشي عن التزام اليابان بضمان استدامة خدمات القطاعات الحيوية في البلاد. من جانبها، شكرت الجمعية الحكومية اليابانية على دعمها والتزامها بدعم لبنان خلال هذه الفترة الصعبة. تمثل هذه الهبة خطوة مهمة في معالجة قضية إدارة النفايات في المنطقة.